
Alkmaar ■ Dat houdt in dat de cir-
ca 1200 vrijwillige - en beroeps-
brandweerlieden van de 52 posten
in deze regio bij zo’n incident uit-
gaan van een risico op massa-explo-
sie, totdat het tegendeel is vastge-
steld.

Bevelvoerders zullen bij onduide-
lijkheid over de vuurwerkklasse de-
fensief opereren en bij het verstrek-
ken van blusinstructies uitgaan van
het zwaarste scenario.

Het gebied waar de brand zich
voordoet, zal ruim worden afgezet,
nabijgelegen woningen worden

ontruimd en er wordt van afstand
geblust. Dit alles vanwege de veilig-
heid van brandweermensen en om-
standers.

Strengere adviezen
Dat heeft regionaal brandweercom-
mandant Krishna Taneja de burge-
meesters van zestien gemeenten in
Noord-Holland Noord laten weten.
Hij is tevens directeur van de Veilig-
heidsregio Noord-Holland Noord,
de rampen-, crisis- en calamiteiten-
organisatie.

Bovendien geeft de brandweer
strengere adviezen voor vuurwerk-
opslag, ook als het gaat om vuur-
werk uit categorie 1.4, relatief ’licht’
consumentenvuurwerk. Verder zal
bij vuurwerkondernemers sneller
worden aangedrongen op extra be-
veiligingsmaatregelen.

Vuurwerkrampen
Aanleiding voor het verscherpte
brandweeroptreden zijn uitkom-
sten van onderzoek door de Univer-
siteit Twente in opdracht van de
Tweede Kamer naar twee vuurwerk-
rampen: die op 14 februari 1991 in

Culemborg (twee doden, 20 gewon-
den) en op 13 mei 2000 in Enschede
(23 overledenen, 947 gewonden).

Voornaamste conclusie die de on-
derzoekers trekken, is dat vuur-

werkproducten in werkelijkheid
veel gevaarlijker zijn dan de classifi-
catie doet vermoeden. Verder kan
’licht’ vuurwerk massa-explosief re-
ageren bij brand en is dus veel ge-

vaarlijker dan voorheen werd ge-
dacht. 

Ook gedraagt vuurwerk zich heel
onvoorspelbaar, wanneer het onder
verschillende opsluitingsomstan-
digheden in brand raakt.

Met het aanscherpen van de richt-
lijnen bij brand in een vuurwerkop-
slag sluiten Krishna en de brand-
weer Noord-Holland Noord zich
aan bij het Veiligheidsberaad. Dat is
het landelijk overleg tussen de 25
veiligheidsregio’s. 

Dit orgaan maakt zich grote zor-
gen over de veiligheid rond de op-
slag van vuurwerk in woonwijken,
zoals op ruim vierhonderd locaties
in Nederland het geval is.

Opslagverbod
Het Veiligheidsberaad heeft hier-
over zijn beklag gedaan bij onder
meer de ministeries van Justitie en
Veiligheid en Infrastructuur en Wa-
terstaat en pleit voor een opslagver-
bod van vuurwerk in bewoonde ge-
bieden. 

Zo lang daaraan geen gehoor
wordt gegeven, treedt de brandweer
op zoals landelijk is afgesproken.
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Defensiever optreden bij brand vuurwerkopslag 
Bij brand in een vuur-
werkopslag neemt de
brandweer Noord-Hol-
land Noord voortaan het
zekere voor het onzekere
en zal volgens aange-
scherpte richtlijnen op-
treden.

Martijn Gijsbertsen
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De focus van de huidige lesstof ligt
voornamelijk op hoe economische
groei bereikt kan worden, volgens
Smakman. Maar er zou meer ge-
sproken moeten worden over de ge-
volgen hiervan: inflatie, meer vraag
naar huizen, hogere energieprijzen,
milieuvervuiling. Wat zijn de uitda-
gingen voor de Nederlandse econo-
mie? En hoe zit het met schaarste en
scheefheid? 

Dat vindt niet alleen de docent,
zijn leerlingen zijn het met hem
eens; de huidige lesstof is vooral
heel theoretisch. „Theoretisch en
stoffig”, vindt Nienke Dijkstra (17)
uit 6 vwo. „De stof is niet slecht,
maar we denken na over de invul-
ling hiervan”, vertelt Smakman.
Nienke: „Het gaat weinig over de re-
aliteit en het wordt weinig op het
nieuws betrokken.”

„De stof is niet de wereld die de
leerlingen herkennen”, vertelt
Smakman. „De stof gaat vooral over
economische groei en we zouden
misschien meer moeten nadenken
over de gevolgen van economische
groei”, vertelt Smakman. „Het oude
idee is dat we ons vooral bezig moe-
ten houden met aan geld komen.
Maar dat is nu niet meer de grootste
uitdaging. Structureel grote proble-
men zijn ruimte en arbeid. We ver-
grijzen.”

„De economieles is heel erg saai

nu”, vertelt Ben de Groot (16), leer-
ling 5 havo. „De economieles is vaak
oppervlakkig, we gaan niet ergens
diep op in”, vertelt klasgenoot Bram
Klaassen (17). „Als er meer verband
kan worden gelegd met wat er om
ons heen gebeurt, dan komt het ook
beter aan. Ik zou wel stof uit de
praktijk willen”, vertelt Ben. 

Inflatie
„Het vak zou de wereld meer moe-
ten weergeven”, vertelt Smakman.
„We hebben te maken met inflatie,
een huis kopen gaat bijna niet.” Als
economiedocent probeert hij tij-
dens zijn lessen dan ook onderwer-
pen uit het nieuws mee te nemen in
de les, om op deze manier de wereld
in de klas te halen en de les actueler
te maken voor de leerlingen. „Bij
sommigen komt het aan, maar leer-
lingen zijn vooral bezig met het ha-
len van voldoendes.” „We hebben
een druk lesprogramma, we moeten
veel lezen en de stof is langdradig”,
vertelt Nienke. 

Om de leerlingen te laten rekenen

en nadenken over de praktijk maakt
Smakman ook wel gebruik van ge-
dragseconomiespellen, die gaan bij-
voorbeeld over belasting ontduiken
of bezit berekenen. „Door de spellen
gaan we er dieper op in”, vertelt
Maud van Ammers (16), leerling 5
havo. „Dan brengen we het meer in
praktijk”, vult klasgenoot Daniek
Schenk (16) aan.

Welvaart
„De praktijk wordt weggelaten in
de les. Er gebeurt veel in de wereld,
recessies en crises. Als de stof daar
meer op wordt gericht, dan kunnen
we de wereld om ons heen beter be-
grijpen”, vertelt Nienke. „Welvaart

is een begrip die wel wordt uitge-
legd, maar we gaan er verder niet
echt op in”, vertelt Twan Baas (17),
leerling 6 vwo. „We hebben het
laatst wel over inflatie gehad en hoe
dat werkt. Dat is interessant”, ver-
telt Nienke. „Er zijn veel relevante
onderwerpen en problemen in de
wereld die ons aangaan. Het is wel
onze toekomst.” 

„Veel economiedocenten zijn pro-
gressief. We zien wat er in de wereld
gebeurt en zien het ontstaan van
scheefheid en schaarste”, vertelt
Smakman. „We zijn met een grote
groep docenten aan het nadenken
over een nieuwe invulling van de
economieles.” 

Economieles zou veel meer op de praktijk gericht moeten zijn. ’Theoretisch en stoffig’ 

Simone Bruin

Schagen ■ Een andere invulling
van de economieles, het is iets
wat economiedocenten bezig-
houdt. Waaronder Ton Smak-
man, economiedocent op het Re-
gius College Schagen. „Zijn we
met de goede dingen bezig?”,
vraagt hij zich af. 

’Economieles is
theoretisch 
en stoffig’

Economiedocent Ton Smakman denkt samen met andere economiedocenten na over een andere invulling van de les. 
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❜❜Bij sommigen
komt het aan,

maar leerlingen
zijn vooral bezig
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